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Toch nog beetje zuinig vanuit Iederin na onze inzet op faceshields en kaartje.....

Van:EEE1512 | IEEE @ minvws.ni>
Verzonden: woensdag 2 december 2020 13:02

Onderwerp: Omgevingsanalyse VWS COVID-19 | 2 december 2020

Dag collega’s,

Zie in de bijlage de VWS-omgevingsanalyse met een beeld van de afgelopen 24 uur. Hieronder alvast de samenvatting. De volgende

omgevingsanalyse verschijnt donderdagmiddag circa 12:30 uur.

ledereen die betrokken is bij de VWS begrotingsbehandeling: alvast heel veel succes!!

Groet,

Team Monitoring & Analyse | Directie Communicatie, VWS

Vragen? Mail naar minvws.nl

Samenvatting
¢ Voor veel media is het aftellen naar 4 januari al begonnen. Middels 'routekaarten’ wordt getoond welke stappen er gezet gaan

worden richting het inzetten van een coronavaccin. Tegelijkertijd schenken media ook aandacht aan de kritiek op de

boodschap van minister de Jonge en dan met name de genoemde startdatum.

¢ De 'positieve voorutzichten', de meuwe perspectieven', en het 'licht aan het eind van de tunnel’ gaan hand m hand

met scepsis en twijfel of het vaccin wel zo dichtbij is als wordt gezegd. ActiZ en Verenso zijn sceptisch over de

startdatum: 'mogelijk wat prematuur'. Volgens ActiZ zijn er 'nog veel vragen en weinig antwoorden'. De Landelijke
Huisartsen Vereniging zegt ook veel vragen te hebben, onder andere over de hoeveelheid beschikbare vaccins, de

wijze van opslaan en wanneer en welke groepen als eerste in aanmerking komen. Ook vanuit de GGD vooral vragen:

Hoe gaat het met de distributie van de vacems? Waar worden ze toegediend? Hoe moeten mensen zich aanmelden?

Gaat het inderdaad naar de ouderen, kwetsbare mensen en zorgmedewerkers? Wie mogen de prik gaan geven? Waar

moeten ze die nieuwe mensen vandaan halen? Hoe verwerk je de vaccinatie in het systeem, zodat burgers een

vaccinatiebewijs hebben?

« Experts uiten stevige kritiek op de vaccinatieplanmng -en strategie van het kabinet. Oud-hoofdinspecteur van de IGZ

Herman van der Weide zegt VWS 'achter de feiten aanloopt. Hij verwacht dat de startdatum van 4 januari niet

gehaald gaat worden, omdat de voorbereiding niet goed is. "Er is zo weinig bekend, alleen de kreet: 'we gaan

beginnen!" Hoogleraar logistiek Jan Fransoo snapt niet dat het RIVM 'zo vaag doet over de logistiek'. "We weten al

bijna een jaar dat die vaccins worden ontwikkeld. In Duitsland zijn ze vijf maanden geleden al begonnen." Ook CNV-

voorzitter BEd maakt de vergelijking met Duitsland. Hij vreest dat vreest schade aan de economic doordat ons

land - 'net als bij de testen' - "dramatisch achter de feiten aan zal lopen". Fortuin pleit voor een 'militair

uitvoeringsplan’, in navolging van Dutsland. Het geschetste licht aan het eind van de tunnel moet ook wat

voorzichtiger worden bekeken, meent viroloog EEE "Het is niet realistisch om te denken dat we straks gelijk
uit de lockdown kunnen. Het zou zomaar nog tot mei, juni kunnen duren voordat we alle risicogroepen gevaccineerd
hebben."

o Naar aanleiding van de 'eerste dag van de mondkapjesplicht’ doen media verslag van allerlei openbare ruimten. Uit de

verslagen blyjkt dat Nederlanders zich, op enkele uitzonderingen na, aan de mondkapjesplicht houden. Het simpelweg
aanspreken van mensen is meestal voldoende is om men toch een mondkapje te laten dragen en die aanpak heeft dan

ook de voorkeur van ondernemers. Over het algemeen geven middenstanders aan klanten liever niet te weigeren.
Hoewel men op veel plekken nauwelijks 1ets merkt van de overgang van dringend advies naar plicht (want het ging al

goed), is het nog even wennen in overdekte winkelcentra. In verschillende regio’s merken ondernemers op dat met de
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plicht het beleid helderder is geworden en er minder ruimte is voor discussie, dat wordt positief ervaren; 'Een

mondkapjesplicht hadden ze eerder moeten doen’.

¢ Media signaleren dat een groep mensen nog altijd kritisch is op het nut van mondkapjes en het algehele idee van een

overheid die mensen vraagt mondkapjes te dragen. Al heerst het idee dat iedereen er nu 'toch aan moet. AD

concludeert dat de meeste mensen ervan doordrongen zijn dat er 'echt geen ontkomen meer aan' 1s. Zo 1s er sprake van
een situatie waarin de meerderheid een mondkapje draagt, alhoewel sommigen dat ‘met tegenzin' doen. Het is maar de

vraag in hoeverre die kritische groep (zoals bijvoorbeeld op social media) weerstand omzet in gedrag, aangezien uit

de mediareportages nauwelijks voorbeelden blijken waarin mensen zich serieus verzetten tegen de maatregelen.

e Uit verschillende nieuwsberichten en reacties die langskomen op de social kanalen van VWS blijkt verder dat huisartsen zich

verzetten tegen het idee om een briefje te schrijven voor patiénten die vanwege een lichamelijke of psychische aandoening

geen mondkapje kunnen dragen. Die optie zou beschreven staan op de website van de rijksoverheid.


